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DAMES EN HEREN,

Het Advies- en Overlegcomité voor Brussel en
Vlaams-Brabant besprak op 4 juni 1998 het haar
toegewezen gedeelte van het ontwerp van decreet
houdende de aanpassing van de algemene uitga-
venbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1998. Het betreffen twee aan-
passingen in het programma 11.1 waarbij in de
basisallocatie 12.01 19,9 miljoen frank werd inge-
schreven voor allerhande uitgaven voor de uitvoe-
ring van het Beleidsplan Brussel van de Vlaamse
regering en in de basisallocatie 12.01 5,4 miljoen
frank werd ingeschreven voor de uitvoering van de
Beleidsbrief “Brussel : In het oog, in het hart”.

I. Inleiding door mevrouw Brigitte Grouwels,
Vlaams minister van Brusselse Aangelegenhe-
den en Gelijke-Kansenbeleid

Minister Brigitte Grouwels verduidelijkt dat er
naar de normen van het budget van Brusselse aan-
gelegenheden toch wel een substantiële verhoging
voorzien is van van de middelen.

Het gaat om extra-kredieten, met name 5,4 miljoen
frank op basisallocatie 12.01 en 19,9 miljoen frank
op basisallocatie 12.02. Deze verhogingen zijn
bestemd om beter de prioriteiten uit de beleids-
brief “Brussel : In het oog, in het hart” uit te voe-
ren.

In deze beleidsbrief legt de minister de nadruk op
het belang van een Vlaamse communicatiestrategie
in Brussel en een promotiecampagne voor Brussel
in Vlaanderen. De minister vindt het essentieel dat
de Vlaamse Gemeenschap zich in Brussel profi-
leert ten aanzien van eenieder waarmee de Vla-
mingen in de Brussel het terrein delen. Het is ver-
der ook belangrijk dat alle Vlamingen zich bewust
worden van het belang van Brussel voor de rest
van Vlaanderen. Vandaar dat de minister er voor
opteert een globale communicatiestrategie te ont-
wikkelen.

De minister stelt dat het de bedoeling is ‘Deze
Week in Brussel’ om te vormen tot een stadskrant.
Men heeft ook geopteerd voor een formule van
een meertalig maandblad dat gekoppeld wordt aan
deze wekelijkse Nederlandstalige stadskrant. De
wekelijkse editie van ‘Deze Week’ blijft dus
bestaan, maar ze zal inhoudelijk opgewaardeerd
worden. Daarnaast zal in alle bussen zowel het
meertalig maandblad als de wekelijkse Neder-
landstalige stadskrant verspreid worden.

De kostprijs daarvan wordt op jaarbasis geraamd
op minimaal ongeveer 60 miljoen frank. De start
wordt gepland in het laatste kwartaal van 1998, wat
betekent dat hiervoor in deze begrotingsaanpas-
sing 19,9 miljoen frank aan extra-kredieten wordt
ingeschreven op b.a. 12.02.

Het andere extra-krediet is bestemd voor de cam-
pagne om de band tussen Brussel en de rest van
Vlaanderen te versterken. Daartoe zal in het
najaar van 1998 in een aantal provinciehoofdste-
den een ontmoeting met Brussel georganiseerd
worden waarbij tal van sociale, economische en
culturele verenigingen uit zowel de hoofdstad als
de rest van Vlaanderen zullen betrokken worden.
Voor de voorbereiding en organisatie hiervan
wordt een extra-krediet van 5,4 miljoen frank uit-
getrokken op de basisallocatie 12.01.

De minister verduidelijkt dat er eveneens sprake is
van een aantal zeer marginale aanpassingen van de
begroting tengevolge van nieuwe beleidsopties in
functie van autonoom evoluerende parameters,
met name de inflatie. Het effect van deze margina-
le aanpassingen werd geglobaliseerd en toegepast
op de grootste basisallocatie, met name 41.01
(dotatie aan de VGC).

De minister meldt dat er geen bijkredieten inge-
schreven worden voor vorige jaren.

II. Bespreking

De heer Luk Van Nieuwenhuysen vindt het een
positieve zaak dat er een vermeerdering van kre-
dieten wordt voorzien ter uitvoering van het
Beleidsplan Brussel, maar hij vraagt zich af in hoe-
verre deze vermeerdering van kredieten ook effi-
ciënt wordt aangewend.

Wat de communicatiestrategie betreft, waarschuwt
hetzelfde lid ervoor om de zaken in Brussel niet
mooier voor te stellen dan ze zijn. De positieve ele-
menten mogen best worden belicht, maar de heer
Luk Van Nieuwenhuysen benadrukt dat ook de
negatieve aspecten moeten aan bod komen. De
negatieve beeldvorming over Brussel moet welis-
waar worden weggewerkt maar mag niet verdoe-
zeld worden.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen is zich ervan
bewust dat de Vlaamse regering geen impact heeft
op een aantal negatieve aspecten. Maar het lid
meent dat de Vlaamse regering toch een aantal
‘incentives’ kan treffen. In dat verband denkt hij
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aan het instellen van een soort verhuispremie voor
b.v. Vlaamse ambtenaren die in Brussel komen
wonen. Verder is er de problematiek van het
onderwijs in Brussel die vele jonge Vlaamse gezin-
nen uit Brussel wegjaagt en verhindert naar Brus-
sel te komen. Er is het aanbod van het sociaal-cul-
tureel werk dat niet beantwoordt aan de vraag van
vele modale Vlamingen. Er is de vraag  –  die
onder meer werd geuit op een recent colloquium  –
naar de uitbouw van unicommunautaire instellin-
gen vooral op vlak van de ziekenzorg.

Hetzelfde lid pleit ervoor om een Vlaamse studen-
tenwijk in Brussel op te zetten.

Wat het invoeren van een huisvestingspremie
betreft, verklaart de minister dat zij met het oog op
de begroting 1999 laat onderzoeken wat de moge-
lijkheden zijn.

Wat het Nederlandstalig secundair onderwijs
betreft, verwijst de minister naar de beslissing van
de regering om de speciale omkaderingsnormen in
Brussel te versterken. Dat komt neer op een meer-
uitgave van 80 miljoen frank, omgezet in FTE gaat
hem om een 50 bijkomende betrekkingen.

Wat het sociaal-cultureel aanbod betreft, bena-
drukt de minister dat het aanbod dusdanig uitge-
breid is  –  er is voor elk wat wils  –  en dat er zich
eerder een probleem stelt van gebrek aan informa-
tie daarover. Het gebrek aan kennis van het Neder-
landstalige netwerk in Brussel is blijkbaar onvoor-
stelbaar groot.

De minister verduidelijkt dat er een optie is geno-
men om geleidelijk aan een unicommunautair net-
werk in Brussel uit te werken  –  zeker voor de
thuiszorg wordt deze optie ernstig uitgewerkt -,
maar minister Brigitte Grouwels benadrukt dat
deze operatie een zeer kostelijke aangelegenheid is.

Wat de huisvesting van studenten betreft, stelt de
minister dat er inderdaad sprake is van de uitbouw
van een ‘quartier latin’. Er is iemand voltijds bezig
om in het centrum van Brussel na te gaan waar
Vlaamse studenten kunnen logeren, hetzij bij parti-
culieren, hetzij meer gegroepeerd. Op de concrete
vraag van de heer Luk Van Nieuwenhuysen of het
een privé-initiatief betreft, repliceert de minister
dat de idee vanuit de Vlekho werd gelanceerd.
Ondertussen hebben alle Vlaamse hogescholen en
universiteiten van het Brusselse zich achter deze
idee geschaard.

Wat betreft de interne communicatie, heeft de heer
Luk Van Nieuwenhuysen vragen bij de tweeledige

doelstelling : enerzijds de samenhorigheid van de
Vlaams-Brusselse groep verhogen en anderzijds de
Vlaamse Gemeenschap aantrekkelijk maken voor
niet-Belgen. Het lid vindt dit nogal hoog gegrepen
als men weet dat de grootste groep van deze bui-
tenlanders het Frans als lingua franca hanteren, en
dat slechts 2% onder hen bij naturalisatie een
Nederlandstalige identiteitskaart aanvraagt. Kor-
tom, de heer Luk Van Nieuwenhuysen is van oor-
deel dat een dergelijk beleid weinig kans op slagen
heeft. Het lid merkt op dat de minister zich richt
tot de niet-Belgen en niet spreekt over de verfrans-
te Brusselaars en de Franstaligen. De verfranste
Brusselaars zijn voor de heer Luk Van Nieuwen-
huysen echter de eerste doelgroep van een commu-
nicatiebeleid.

Wat de herprofilering van “Deze Week in Brussel”
naar twee publicaties toe  –  naast een stadskrant
een meertalige brochure  –  betreft, vraagt de heer
Luk Van Nieuwenhuysen in hoeverre zulks strookt
met de taalwetgeving en of het bovendien oppor-
tuun is een dergelijk meertalig initiatief te nemen ?
Voor dit lid is meertaligheid een verkeerde optie,
de tweetaligheid moet gepropageerd worden. Deze
opmerking in verband met de meertaligheid geldt
eveneens voor TV-Brussel waar er ook wordt
geduwd in de richting van deze meertaligheid. Voor
de heer Luk Van Nieuwenhuysen moet TV-Brussel
in de eerste plaats een zender zijn van en voor de
Brusselse Vlamingen. Wat TV-Brussel betreft, ver-
wijst de heer Luk Van Nieuwenhuysen naar de
houding van de federale minister Ylief die doelbe-
wust TV-Brussel in het Brusselse Gewest niet op
de kabel heeft geplaatst, in het kader van de ‘must
carry-regeling’. Hij vraagt wat de Vlaamse regering
daartegen ondernomen heeft.

Minister Brigitte Grouwels verklaart dat de
Vlaamse regering bezig is met de problematiek van
het niet opnemen van TV-Brussel in de must carry-
regeling.

Tenslotte pleit de heer Luk Van Nieuwenhuysen
voor een hernieuwde campagne ‘Spreek steeds uw
taal te Brussel’ om de taalassertiviteit van de hon-
derdduizenden Vlamingen die dagelijks pendelen
naar Brussel aan te scherpen. Hij vraagt terzake
naar de plannen van de minister.

De minister verklaart dat zij zelf voorstander is van
een dergelijke campagne die een belangrijk ele-
ment vormt van de boodschap die in Vlaanderen
moet uitgedragen worden.

De heer Etienne Van Vaerenbergh verklaart dat hij
met een levensgroot probleem zit. Hij heeft de
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indruk dat elke propaganda voor Brussel die men
voert in Vlaanderen, door de realiteit in Brussel
wordt tegengesproken. Terzake verwijst het lid
naar de kansarmoede-atlas van Brussel die tegen
Brussel spreekt. Tweede voorbeeld is de recente
politiehervorming waar Brussel zich niet wil plooi-
en naar wat de algemene consensus is, en wat resul-
teert in een zeer negatief imago.

De heer Etienne Van Vaerenbergh is van oordeel
dat het communicatiebeleid van de minister vooral
naar de Brusselaars zelf moet gericht worden om
een positief imago van Vlaanderen te bewerkstelli-
gen. Hij juicht in die zin het initiatief toe van de
minister om ‘Deze Week in Brussel’ uit te breiden.
De positieve voorstelling van Vlaanderen moet
gepromoot worden.

Wat eventuele Vlaamse gettovorming in Brussel
betreft  –  het promoten van een Vlaamse studen-
tenwijk  –  verklaart de heer Etienne Van Vaeren-
bergh dat hij geen stad kent waar een minderheid
niet aan mekaar klit.

Minister Brigitte Grouwels is van oordeel dat de
Vlamingen in Brussel toch wel aan mekaar klitten.
Zij verwijst naar het zeer levendige Vlaams cultu-
reel leven in Brussel. De Vlamingen zoeken
mekaar zeker op in Brussel.

In verband met de communicatiestrategie en de
aangekondigde ‘Ronde van Vlaanderen’ van de
minister verklaart de heer Fred Dielens dat hij het
eens is met de heer Etienne Van Vaerenbergh dat
er vragen kunnen gesteld worden over de respons
van een dergelijke ronde, vooral omdat iedereen
dagdagelijks kan ervaren hoe weinig sympathiek
Brussel overkomt. Het lid pleit ervoor dat er ook
Franstalige Brusselaars  –  uiteraard in het Neder-
lands  –  zouden optreden bij degelijke ronde van
Vlaanderen en een meer verzoenende rol zouden
spelen dan de Franstalige politici.

Wat de aanpassing van ‘Deze Week in Brussel’ en
de uitgave van een meertalig blad betreft, opteert
de heer Fred Dielens liever voor een formule als
‘Randkrant’, een Nederlandstalig magazine met
korte meertalige samenvattingen. Hij kiest voor
een dergelijke formule omdat deze het voordeel
heeft dat ze vlot leesbaar is voor Nederlandstaligen
en ook niet té gemakkelijk toegankelijk is voor
anderstaligen zodat deze zich toch enige moeite
moeten doen en met het Nederlands in contact
komen. Het lid vraagt in hoeverre het pluralisme in
deze publicaties aan bod kan komen.

Minister Brigitte Grouwels verklaart dat de men-
sen die deze beide publikaties moeten verzorgen,
daarover zullen waken. Iedereen moet zich kunnen
herkennen, elke strekking moet vanzelfsprekend
aan bod kunnen komen. Maar de minister hoopt
dat eerder aandacht wordt besteed aan de kwali-
teit, dan aan het afmeten of elke strekking wel aan
bod komt.

In verband met TV-Brussel pleit de heer Fred Die-
lens ervoor dat de informatie naast de Brusselse
Vlamingen vooral wordt gericht naar de Franstali-
ge Brusselaars. Het lid vraagt in welke talen de
programma’s op TV-Brussel zullen ondertiteld
worden.

De minister verduidelijkt dat het de bedoeling is
dat de ondertiteling in het Frans en het Engels zal
gebeuren via een systeem van teletekst. De ontvan-
ger kiest dus vrij voor een ondertiteling.

Wat betreft de effectiviteit van de externe commu-
nicatie naar Vlaanderen, benadrukt de minister dat
het slechte imago dat Brussel heeft in Vlaanderen,
haar ertoe aanspoort deze campagne te voeren.
Minister Brigitte Grouwels is het eens dat het moet
gaan om een realistische benadering van Brussel.
Zij stelt wel dat Brussel een overdreven negatief
imago heeft. Via een film met getuigenissen van
Vlamingen die in Brussel wonen en leven, zal tegen
deze negatieve beeldvorming ingegaan worden. De
minister wil eveneens het economisch belang van
Brussel naar Vlaanderen beklemtonen. Zij sluit
niet uit dat een aantal Franstaligen bij deze Ronde
van Vlaanderen betrokken worden, maar verklaart
dat het haar eerste bekommernis is de Brusselse
Vlamingen hierbij te betrekken.

Wat de ‘interne communicatie’ betreft, verklaart de
minister dat het de bedoeling is de Vlaamse
Gemeenschap in Brussel meer zichtbaar te maken.
Dat heeft volgens de minister slechts effect als
deze communicatie plaatsgrijpt naar éénieder die
in Brussel woont, werkt en leeft : zowel Franstali-
gen als anderstaligen. Vandaar de optie om het
communicatieblad meertalig te maken. De formule
wordt een Nederlandstalige stadskrant (behoud
van een Vlaams weekblad) met daarnaast een
meertalig maandblad bestemd voor alle Brusselse
bussen. De minister verklaart dat nog niet defini-
tief is beslist in welke mate dit maandblad meerta-
lig wordt : ongetwijfeld komen Frans en Engels aan
bod. Wellicht echter zal het initiatief nog meer
meertalig zijn dan de Randkrant.

De minister benadrukt dat er enorm veel inspan-
ningen worden gedaan om taalcursussen Neder-
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lands voor anderstaligen te organiseren. In die zin
is het maandblad zeker geen alibi om de andersta-
ligen geen Nederlands meer te laten leren.

III. Stemmingen

Het aan het Advies- en Overlegcomité toegewezen
gedeelte van het ontwerp van decreet houdende de
aanpassing van de algemene uitgavenbegroting van
de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar
1998 (bevoegdheden van minister Brigitte Grou-
wels  –  Brusselse Aangelegenheden) wordt bij
indicatieve stemming aangenomen met 6 stemmen
bij 3 onthoudingen.

De verslaggever, De voorzitter,

Jan BEGHIN Herman SUYKERBUYK
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